
Prostory školy a její stěhování 
 

Za velký existenční problém, který školu mnohokrát provázel, lze považovat její 
umístění. Od svého založení škola našla své působení v několika budovách a za dobu své 
existence urazila řadu kilometrů, než našla odpovídající prostory. V roce 2010 škola již nutně 
potřebovala nové prostory, kam by se mohla přestěhovat. Tak vznikl nápad požádat                         
o Bartoňův sirotčinec. S nápadem přišli učitelé a lidé z církve, kteří podporovali Evangelickou 
akademii. Vnímali to jako dobrou kombinaci zachránit tuhle hezkou secesní budovu a zároveň 
ji využít pro školu, která tehdy sháněla odpovídající prostory pro svoji činnost. S úsilím získat 
pro školu odpovídající budovu je také spjato Občanské sdružení pro podporu činnosti 
Evangelické akademie v Náchodě, které pod vedením Jiřího Hůlky vynaložilo veliké úsilí              
na záchranu sirotčince. Bohužel osud Sirotčince zpečetila demolice. 
 

Počátky školy jsou spjaty s původní budovou mateřské školky v ulici Smiřických                   
a původními „tepenskými“ jeslemi. Poté se škola musela stěhovat a našla nové útočiště 
v budově Polikliniky Náchod. Následovalo další stěhování, a to do budovy v Jiráskově ulici, kam 
se ovšem celá škola nevešla. Zde byly umístěny kanceláře, polovina tříd a další polovina               
se stěhovala do budovy Magnetu, následně do budovy Stavebního učiliště, a po té do budovy 
Sokolovny. 
Zlomový byl rok 2007, kdy se celá škola v létě přestěhovala do městské budovy v Kladské ulici, 
kde působí do dnes. 
 

 S úsilím získat pro školu odpovídající budovu je spjato Občanské sdružení pro podporu 
činnosti Evangelické akademie v Náchodě, které pod vedením Jiřího Hůlky vynaložilo veliké 
úsilí na záchranu sirotčince, který měl být školní budovou. Bohužel se tento záměr nezdařil. 
Získané peníze, které na sirotčinec nebyly využity, občanské sdružení věnovalo škole                     
na vybavení keramické dílny, kde dnes vznikají krásná díla našich žáků. 
 
 


